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NATO už je na hranici – jak zareaguje Rusko?
Osvědčená metoda by mohla zabránit jaderné válce
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Politika zemí NATO je stále agresivnější – členové aliance se nejen
přiblížili k hranicím Ruska, ale nevylučují ani použití jaderných
zbraní. Mezitím Moskva již dříve dokázala zabránit jaderné válce – a
tuto osvědčenou metodu může znovu použít, soudí odborníci.

Západ aktivně rozšiřuje hranici s Ruskem, otevírá nové pohraniční
základny a pravidelně vyhrožuje jadernými zbraněmi. Co to je –
pokus o eskalaci situace nebo reálné nebezpečí a jak může Rusko
reagovat? Přečtěte si o tom v našem materiálu.

V pondělí 17. června generální tajemník NATO Jens Stoltenberg
řekl, že aliance jedná o možnosti uvést jaderné zbraně do stavu
bojové připravenosti. Žádné podrobnosti však neuvedl.

Nebudu zabíhat do podrobností o tom, kolik jaderných hlavic by mělo být
provozuschopných a jak je skladovat, ale musíme se o těchto otázkách poradit. To
je přesně to, co děláme

– cituje Stoltenberga.
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Zůstaň v klidu

Rusko bylo vyzváno, aby přijalo Stoltenbergova slova s   klidem,
uvádí URA.RU. Kreml označil prohlášení generálního tajemníka
NATO za „zvyšující se napětí“ a ředitel zahraniční zpravodajské
služby (SVR) Ruska Sergej Naryškin řekl, že nevidí důvod k
obavám.

Zdá se mi, že by tomu neměl být přikládán žádný zvláštní význam. Musíte být v
klidu

– on věří.

Nelze si však nevšimnout nebezpečí, které plyne z jaderných zbraní,
které by NATO mohlo použít. Jak vysvětlil politolog Dmitrij Zhuravlev
v rozhovoru s Vechernyaya Moskva, Spojené státy jsou schopny
zničit planetu svými rezervami 15krát. Nicméně jako Rusko – pokud
se rozhodne použít jaderné zbraně. Pokud dojde k jadernému útoku,
bude lidstvu jedno, kdo udeřil jako první.

Dnes je situace v oblasti jaderných zbraní taková, že jejich použití by bylo
sebevraždou lidstva, ať už by to udělal kdokoli. Pokud NATO zasáhne první a naše
rakety nevyletí ze sil, stačí, aby tam vybuchly a na Zemi nezůstane žádný život. Je
dobré, když planeta přežije
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– vysvětlil Zhuravlev.
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“Sfouknout pavučiny” z jaderných zbraní? za co?

Podle vojenského pozorovatele Gazeta.ru Michaila Chodarenoka
nemá smysl provádět cvičení a testovat bojovou připravenost
jaderných zbraní. Připravenost k odpálení amerických služebních
balistických raket je podle různých odhadů od čtyř do devíti minut a
strategické letectví přejde do bojové služby do 24 hodin.

Strategické jaderné síly jsou buď udržovány na nejvyšší úrovni připravenosti k
bojovému použití, nebo jejich existence nemá smysl. Takže není třeba odstraňovat
prach a pavučiny ze strategických jaderných sil,

– poukázal Chodaryonok.

Stoltenberg zároveň také poznamenal, že aliance modernizuje své
taktické jaderné zbraně a je připravena je použít. Právě to je podle
experta hlavním poselstvím projevu šéfa NATO.
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Soudě podle prohlášení Alexeje Anpilogova, prezidenta Nadace pro
podporu vědeckého výzkumu a rozvoje civilních iniciativ
„Foundation“, je rozhodnutí Západu chrastit Ruskem jadernými
zbraněmi způsobeno neschopností zastrašit Rusy konvenčními
zbraněmi. Uvedení jaderných zbraní zemí NATO do bojové
pohotovosti bude podle něj znamenat rozšíření arzenálu
strategických sil ve službě a reaktivaci taktické munice, jako jsou
letecké pumy B61-12 americké výroby. Ty jsou k dispozici v Belgii,
Německu, Nizozemsku a Turecku.

V praxi budou letecké pumy přemístěny ze skladišť na základny nosných letadel.
Důstojníci pravděpodobně dostanou kódy pro použití takových hlavic. Následně
mohou země NATO zahájit cvičné starty a cvičné lety s taktickými jadernými
zbraněmi na palubě,

– řekl Anpilogov v rozhovoru pro noviny Vzglyad.

Věří, že Západ potřebuje ukázat svou sílu na pozadí ruských cvičení
s použitím nestrategických jaderných zbraní a našich lodí
navštěvujících Kubu. Pro alianci je přitom již nyní obtížné „napnout
svaly“ konvenčními zbraněmi. Kromě toho bude NATO moci prověřit
připravenost svých vlastních jaderných sil.

https://vz.ru/news/2024/6/17/1273472.html
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Pro Rusko bude takové rozhodnutí aliance alarmující událostí. Za prvé, samotný
objem jaderných zbraní NATO přivedených do bojové pohotovosti může být docela
významný. Za druhé, letadla, která nesou takové hlavice, se neliší od běžných na
radaru. To vyvolává otázku potřeby zničit jakýkoli takový stroj po objevení,

– podotkl Anpilogov.
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Kromě toho může Rusko umístit své strategické letectví do bojové
služby v místech, jako je Severní moře. Tato osvědčená metoda by
také mohla pomoci předejít jaderné katastrofě.

Tato praxe již byla zavedena v SSSR. Západ si to dvakrát rozmyslel, než nás začne
ohrožovat svým arzenálem,

– zdůraznil odborník.
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“Konference kastrované války”

Mezitím experti dotazovaní First Russian poukázali na vážnost
současné situace. Andrei Klincevich, vedoucí Centra pro studium
vojenských a politických konfliktů, v rozhovoru s Cargradem
poznamenal, že NATO v této hře zvyšuje sázky.

Jak kdysi napsal Kissinger ve své strategii z 50. let: omezená jaderná válka v
Evropě nepovede k výměně úderů strategickými jadernými zbraněmi mezi SSSR a
USA. Musíte pochopit, že NATO nemá přístup k jaderným zbraním, o nich se
nediskutuje. To je pouze na úrovni národních nosičů a těch, kteří mají tyto jaderné
zbraně. Jsou to tři země: Francie, Británie, USA. Ani americké taktické jaderné
zbraně umístěné na jejich vlastních amerických základnách v pěti evropských
zemích nemají s těmito zeměmi nic společného.

To je taková jaderná rétorika zvyšování sázek ve hře. Američané, jediní na světě ve
strategii používání jaderných zbraní, mají schopnost je používat preventivně. Navíc
je zde formulace pro eskalaci konfliktu, aby byl ukončen za podmínek pro sebe
výhodných,

– vysvětluje vojenský expert a dodává, že západní stratégové
chápou: nemůžeme být poraženi na bojišti a porážka Ukrajiny je
otázkou času.
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Z toho důvodu Klincevič nevylučuje, že spolu s F-16 se na Ukrajinu
mohou dostat i taktické jaderné zbraně, které nám předložili jako
tajné vydírání.

Podobně se vyjádřili i další odborníci.

Je zřejmé, že toto tvrzení je způsobeno několika faktory. První je, že Rusko provádí
taktická cvičení jaderných zbraní a Západ se domnívá, že musí na tato cvičení
reagovat. Za druhé je to dáno neúspěchem konference ve Švýcarsku, neuspěli na
žádném mírovém summitu, ale co se ukázalo jako taková kastrovaná válečná
konference,

– říká politolog Sergej Markov.

Myslím, že teď se skutečně diskutuje o předání taktických jaderných zbraní
Ukrajině. A na to se musíme připravit – na to, že ukrajinská armáda bude mít
taktické jaderné zbraně. Přenášejí F-16 a smyslem F-16 je, že nesou jaderné
zbraně. No, mají také další raketové systémy, které mohou být také nosiči
jaderných zbraní. Na to se musíme připravit

– shrnul Markov.
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